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Notulen openbare vergadering Eilandraad van 14 november 2011 
______________________________________________________________________________ 
Aanwezig: Dirk Appel, Cees van Altena, Elbert Uithuisje, Jaap Cornelis Teerhuis, Lieneke Uithuisje, 
Marlien de Ru en Wil Schouten (notuliste). 
Aanwezig namens de Gemeente Waterland: mevrouw N. Nuijten en de heer J. Horden. 
Aanwezig ca. 80 belangstellenden. 
  
1. Opening en welkomstwoord 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen welkom. 
 
2. Mededelingen van de voorzitter 
Deen heeft B&W om toestemming gevraagd om voortaan ook op zondag open te mogen zijn. De 
gemeente heeft hiertegen geen bezwaar. Op verzoek van de gemeente vraagt de ER of daar vanuit de 
inwoners van Marken principieel bezwaar tegen is. 11 aanwezigen geven aan dat zij de supermarkt 
liever niet op zondag open zien. 
 
3. Bestuursaangelegenheden Eilandraad 
Toekomst Eilandraad 
De Eilandraad (ER) is 10 jaar geleden opgericht en destijds begonnen met 12 enthousiaste 
bestuursleden. 
Het doel van de ER was de kern Marken binnen de Gemeente Waterland een stem te geven en de 
wensen en ideeën van de inwoners door middel van de halfjaarlijkse Openbare Vergadering (OV) via 
zo kort mogelijke lijnen aan het gemeentebestuur kenbaar te maken. 
Deze wijze van werken heeft de afgelopen tien jaar ook goed gefunctioneerd, waarbij de ER niet 
alleen door de gemeente, maar ook door steeds meer andere (overheids)instanties werd geraadpleegd 
en geïnformeerd. De consequentie was echter dat dit steeds meer werk opleverde, terwijl het aantal 
bestuursleden, dat de tijd had om een actieve rol te spelen, ieder jaar afnam. Hoewel wij dit probleem 
op elke OV benoemd hebben, heeft dat niet geleid tot een toestroom van kandidaten die zich een 
aantal jaren willen inzetten voor de ER. 
Op de afgelopen OV heeft Cees van Altena na een maximale zittingsperiode het bestuur verlaten en 
bestaat het bestuur nog uit 7 personen. Het grootste gedeelte hiervan heeft een drukke, veeleisende 
baan waardoor een actieve rol in het werk van de ER onmogelijk is. Bovendien vinden wij dat een 
aantal van 
7 personen een te kleine representatieve vertegenwoordiging van de Marker bevolking is om de 
inwoners te vertegenwoordigen. Om deze reden heeft de ER besloten haar werkzaamheden op 
termijn te beëindigen. Wij zullen de komende maanden benutten om de lopende projecten af te 
ronden en onze in de afgelopen jaren opgebouwde contacten in te lichten. 
Zolang de financiële middelen dat toestaan zullen wij de Stichting Eilandraad in stand houden, zodat 
indien er in de toekomst een groep opstaat die vindt dat er een dorpsraad op Marken moet zijn die 
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niet van begin af aan hoeft op te starten. Het bestuur van de ER betreurt het dat het einde van de ER 
naderbij komt, maar heeft helaas geen andere keus. 
Alhoewel de voorzitter heeft aangegeven dat het voortbestaan van de ER nog maar een half jaar kan 
zijn is Lieneke Uithuisje toch bereid toe te treden tot het bestuur van de ER. Zij stelt zich voor aan 
de aanwezigen. 
 
4. Notulen van de openbare vergadering van 23 mei 2011 
Geen opmerkingen, de notulen worden goedgekeurd. 
 
5. Resultaten periodiek overleg met de gemeente Waterland 
Openbare werken heeft een operationeel plan gepresenteerd, waarin o.a. vermeld staat dat: 
- de bruggen in Marken zullen worden voorzien van een nieuwe slijtlaag, 
- binnenkort een begin zal worden gemaakt met het onderhoud van de groensingel rondom de 
begraafplaats. De hoge bomen zullen worden gesnoeid en tegelijkertijd geïnspecteerd. De bomen in 
slechte staat zullen worden verwijderd. De onderbegroeiing wordt, op de plaatsen waar de bomen 
worden verwijderd, aangevuld met heesters om een dichte groensingel rondom de begraafplaats te 
behouden. 
- Woonzorg Nederland; Inmiddels zijn een aantal appartementen verhuurd aan Markers. De nog 
beschikbare appartementen kunnen nu ook door belangstellenden uit de regio worden gehuurd. 
-Parkeerproblemen fietsen; Er zal ruimte worden gecreëerd voor een fietsenrek op de haven. Het 
onderhoud van de havendijk door Rijkswaterstaat, de huidige beheerder van de havendijk, zal 
worden overgeheveld naar het Hoogheemraadschap. 
- Opnames van TV commercials of filmopname; De ER vindt dit geen probleem als het maar goed 
wordt gecommuniceerd naar de bewoners. Het mag niet hinderlijk zijn voor de bewoners en er mag 
b.v. niet worden gefilmd op de begraafplaats. Op 24-11-2011 vindt de opname plaats van het 
programma “Huis en Tuin”op de Kerkbuurt. 
- Openbaar vervoer; Het openbaar vervoer wordt ca. 30% duurder. De wethouders van Waterland 
hebben hierin geen stem gehad. Het aantal lijnen blijft onveranderd evenals de schoolbussen. Het 
extra rondje door Monnickendam zal per 11 december tot het verleden behoren. 
- Woonruimte; De mogelijke verkoop van huisjes als vakantiewoningen is zorgelijk. Voor starters is 
het bijna onmogelijk om deze huisjes aan te schaffen, het onderhoud hiervan kost veel geld. De 
gemeente heeft geen middelen om de verkoop van huizen op Marken als vakantiehuis tegen te gaan. 
- Omringdijk Marke; Het project versterken en repareren van het dijkvlak van de vuurtoren via de 
Rozewerf naar de haven zit nog steeds in de overleg- en planningsfase. Op 6 januari 2012 komt de 
projectgroep weer bij elkaar in 
Haarlem waar het Definitief Ontwerp en het Milieu Effecten Rapport besproken zal worden. De 
planning is dat er medio 2013 met de uitvoering begonnen zal worden. 
Een ander punt van zorg bij de omringdijk is de staat van onderhoud voor de gehele dijk inclusief het 
dijkgedeelte rond de haven. De ER heeft bij Rijkswaterstaat haar bezorgdheid aangegeven over de 
slechte staat van onderhoud van de dijk. De binnenkant van de dijk wordt weliswaar twee keer per 
jaar gemaaid, maar aan de zeekant zijn de basaltstenen totaal verdwenen onder metershoog onkruid 
en zelfs bomen en struiken. 
Op de flanken van de dijk rond de haven groeit zoveel onkruid dat de haven de afgelopen zomer een 
zeer povere, verwaarloosde indruk maakte. De ER heeft zowel een delegatie van Rijkswaterstaat als 
de onderhoudsaannemer in een rondleiding op deze punten gewezen, waarbij ook de dichtgegroeide 
sloot langs de dijk en de berenklauwen bij de Minneweg zijn meegenomen. Rijkswaterstaat heeft 
toegezegd genoemde knelpunten in de contractbespreking met de onderhoudsaannemer aan de orde 
te stellen. 
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6. Voortgang herindeling centrale parkeerplaats en parkeren binnen bebouwde kom 
De aanwezigen kunnen de drie mogelijke varianten voor de herindeling van een nieuwe parkeerplaats 
bekijken op de plattegronden die aan de muur zijn bevestigd. Bij alle varianten wordt de lus bij de 
parkeerplaats getrokken, waardoor die een stuk groter wordt. De bushalte komt bij alle drie de 
varianten tegenover het burgemeesterpad te liggen. De toeristenbussen worden op de parkeerplaats 
geparkeerd. Het verschil in de drie varianten is de locatie van de toegangsweg naar de Minneweg. 
Bij variant no.1 blijft de toegangsweg naar de Minneweg op zijn huidige plaats langs de supermarkt. 
Bij variant no.2 wordt er een éénrichtingsverkeer rondom de parkeerplaats gecreëerd, waarbij het 
uitgaand verkeer aan de binnenkant (naast het fietspad) rijdt en het binnenkomend verkeer langs de 
supermarkt. Bij variant no.3 ligt de toegangsweg voor zowel in- als uitgaand verkeer aan de 
binnenkant van de parkeerplaats. Hierdoor rijdt er geen verkeer meer langs de supermarkt, waardoor 
de verkeers-situatie voor het winkelend publiek een stuk veiliger wordt. Voorts ontstaat er voor de 
supermarkt een pleintje, dat met bankjes en groen aangekleed zou kunnen worden tot een sociale 
ontmoetingsplaats. 
De ER heeft haar voorkeur voor de laatste variant uitgesproken, vooral omdat er vanuit de inwoners 
altijd de nadruk werd gelegd op het verbeteren van de verkeersveiligheid voor de supermarkt. 
Probleem is echter dat variant no.3 niet meer te realiseren is binnen het nog beschikbare budget. De 
ER heeft de gemeente gevraagd te onderzoeken of er extra gelden beschikbaar gemaakt kunnen 
worden voor dit project, met in het achterhoofd het feit dat het gereserveerde bedrag in eerste 
instantie 2 miljoen euro was en later eerst is teruggebracht naar 1,3 miljoen en daarna zelfs naar 
800.000 euro. 
De projectgroep heeft de opmerkingen van de ER meegenomen in haar rapportage aan B&W die 
uiteindelijk de beslissing zullen nemen. 
Planning 2012 
Eventueel optie 3 kiezen, maar uitstellen totdat er een hoger budget beschikbaar is. Het aanbrengen 
van een drempel bij Deen is misschien problematisch voor de bussen, alhoewel de bussen ook in 
Monnickendam te maken hebben met drempels. Het betaalhokje wordt verwijderd en er zal een 
toilet-ruimte worden gebouwd. De gemeente zal waarschijnlijk een informatie-avond organiseren als 
de definitieve plannen bekend zijn. 
  
7. Aanpassing orderegels openbare begraafplaats 
Mevrouw Nuijten geeft nadere informatie over de regelgeving. Zoals in de vorige circulaires is 
bericht, is de gemeente het afgelopen jaar bezig geweest met het opknappen van de begraafplaats op 
Marken, met name de algemene graven. Tegelijkertijd heeft de gemeente ook de oude orderegels 
weer in ere hersteld. Dit betekent concreet dat er geen blijvende ornamenten, planten en struiken 
meer op de algemene graven mogen worden geplaatst om op die manier de verrommeling die de 
laatste jaren heeft plaatsgevonden een halt toe te roepen. Vanuit de inwoners kwam hierna bij de ER 
het verzoek om de mogelijkheid te onderzoeken om een klein standaard monumentje te mogen 
plaatsen. 
De gemeente heef dit verzoek positief ontvangen en heeft de ER gevraagd een voorstel te doen hoe 
het standaard grafsteentje er qua vormgeving en afmetingen  uit zou moeten zien. Uitgangspunt was 
hierbij dat de afmetingen dusdanig moeten zijn dat er drie steentjes op een graf geplaatst kunnen 
worden en de vormgeving past in de traditionele soberheid van de algemene graven. 
Na enig onderzoek is het voorstel van de ER een donker grijs/zwart steentje, 30 cm hoog en 25 cm 
breed, liggend onder een hoek van 30 graden geworden. Op de steen kan de naam, geboortedatum 
en sterfdatum van de overledene geplaatst worden in standaard witte letters. De aanschafkosten van 
dit steentje bedragen ca. 175 euro. De onderhoudskosten van een gedenksteentje zullen ca. 200 euro 
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per 10 jaar bedragen. Op dit moment worden er ook al kosten voor een eigen graf in rekening 
gebracht. 
De aanwezige inwoners van Marken geven unaniem hun goedkeuring aan het voorstel van de ER. 
De gemeente heeft hierna het voorstel overgenomen en zal de mogelijkheid tot het plaatsen van een 
standaard steentje op de algemene graven opnemen in de nieuwe verordening op het beheer en 
gebruik van de gemeentelijke begraafplaatsen. Begin volgend jaar zal de verordening worden 
aangepast. Verder zal worden gekeken naar de beplanting van graven die inmiddels zodanig zijn 
uitgegroeid dat hierdoor ook andere graven begroeid zijn. Grote struiken op de graven zijn niet meer 
toegestaan, deze moeten worden verwijderd. Betrokkenen worden hiervan op de hoogte gesteld. 
Opmerkingen 
- de hele begraafplaats ligt vol met schelpen. Antwoord: dit moet nog worden platgetrapt. 
- de begraafplaats wordt slecht onderhouden, Baanstede komt voor het onderhoud, maar ruimt dan 
niet alles op zodat het de volgende dag weer een rommel is, omdat de wind dan alles weer heeft 
verspreid. 
Antwoord: de gemeente zal dit gaan bespreken met Baanstede. 
- men wil zelf kunnen bepalen welke kleur het steentje heeft. Antwoord: dit is niet mogelijk, de 
steentjes moeten dezelfde kleur hebben. 
De eigen graven kunnen worden verlengd na 20 jaar, dit is niet mogelijk voor de algemene graven. 
 
8. Verwijderen van bomen langs Minneweg en speeltuin 
Het Hoogheemraadschap heeft inmiddels een kapvergunning bij de gemeente aangevraagd voor de 
bomen langs de Minneweg. Zodra deze vergunning is afgegeven zullen de betreffende bomen 
worden verwijderd en zal de overlast van pluisjes de komende zomer voor het grootste deel tot het 
verleden behoren. De gemeente komt hiermee niet alleen tegemoet aan het verzoek van een groot 
aantal inwoners, maar geeft ook invulling aan het advies van Landschapsbureau Adrichem om het 
karakteristieke open landschap van Marken zoveel mogelijk te behouden of te herstellen. Bij de 
bomen rond de speeltuin zal eerst onderzocht worden welke bomen er weggehaald moeten worden. 
Daarna zal ook voor deze bomen een kapvergunning worden aangevraagd. 
  
9. Locatie Jongeren Ontmoetings Plaats (JOP) 
Twee jaar geleden heeft een groep meisjes uit groep 8 van de basisschool een prijs gewonnen met 
hun idee voor een Jongeren Ontmoetings Plaats (JOP). Alhoewel de gemeente dacht dit project snel 
te kunnen realiseren bleek het vinden van een locatie tot nu toe een onoverkomelijk probleem. Bij 
beide onder-zochte locaties kwamen er bezwaren van de omwonenden die herrie en overlast tot laat 
in de avond verwachtten. 
De gemeente onderzoekt nu de voors en tegens van vier locaties, te weten achter ‘t Trefpunt, tussen 
het basketbalveld en de tennisvereniging, het landpuntje rechts van de ingang van de voetbalvelden 
en bij de boxenring op het parkeerterrein. Uiteindelijk zal de gemeente de inwoners van Marken 
middels een enquête laten beslissen waar het JOP zal komen.Volledigheidshalve willen wij 
benadrukken dat de ER in dit project geen bemoeienis meer heeft en ook geen enkele voorkeur 
uitspreekt voor één van de vier locaties. 
 
10. Woningbouw op Marken 
De dijk(koop)woningen van Woonzorg Nederland staan inmiddels op Funda voor 425.0000 euro. 
Er is nog niets verkocht. De lege aanleunwoningen zijn dichtgetimmerd. De ER is het hier niet mee 
eens. De gemeente kan hieraan niets doen, tenzij de woningen gebruikt gaan worden door jongeren 
en de situatie gevaarlijk wordt. De bouwweg zal op een bepaald moment moeten worden verwijderd. 
- Bennewerf 
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Na de laatste vergadering van de gemeente over dit onderwerp is besloten dat dit plan kan doorgaan. 
De projectontwikkelaar denkt dat hij de bouw kan realiseren. Na vaststelling van de manier waarop 
dit plan kan worden gerealiseerd, kan gestart worden met de inspraakprocedure. Er zullen maximaal 
25 woningen worden gebouwd. 
Adriana Stam is het niet eens met de positieve stellingname van de ER over de Bennewerf en voelt 
zich in deze niet vertegenwoordigd door de ER. 
De heer Kaars voert aan dat er 50 huizen leeg staan op Marken en vind de bouw van nieuwe 
woningen niet nodig. 
Vanuit het bestuur geeft Cees van Altena nogmaals uitleg over het handelen en de zienswijze van de 
ER aangaande de noodzaak van woningbouw op Marken. 
 
11. Rondvraag 
- verzoek van een nieuwe bewoner van Voor Anker: kan er een bruggetje worden gemaakt tussen de 
dijk en Voor Anker? ER: een bruggetje zat in het oorspronkelijk plan van Woonzorg echter vanwege 
de oplopende kosten is dit uiteindelijk wegbezuinigd. 
- gras/schelpenstrandje vuurtoren 
Schelpen worden soms met karrenvrachten tegelijk afgevoerd voor allerlei bestemmingen. Wij willen 
erop wijzen dat het dempen van een slootje of het ophogen van een tuin ook kan gebeuren met zand 
en modder. Er is op Marken zelfs een persoon waar u beide kunt bestellen. Het wordt daarbij voor 
de deur afgeleverd. Bijkomend voordeel is daarbij dat u niet één van de mooiste plekjes van Marken 
hoeft te verwoesten. 
- opmerking uit het publiek: jammer dat de ER ermee moet stoppen. 
 
12. Sluiting 
Cees van Altena treedt na 10 jaar af als bestuurslid van de ER. De voorzitter spreekt zijn 
bewondering uit over het feit dat Cees ondanks een druk bestaan als directeur van zijn eigen bedrijf 
toch kans zag zoveel tijd te steken in het bestuur van de ER. Hij bedankt hem daarvoor en 
overhandigt hem een afscheids-cadeau. De voorzitter bedankt een ieder voor zijn aanwezigheid en 
inbreng en sluit de vergadering om 22.30 uur. 
 
 

 


